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Nyomtatott és online sajtó 
         

      

Szijjártó Péter: kiemelt stratégiai cél a magyar-szlovák kapcsolatok fejlesztése 
2023. július 3. – MTI, Kormany.hu, Szegedma.hu, Demokrata, Hirado.hu, Vasarnap.hu, 

MagyarHírlap  

A magyar kormányzati külpolitika egyik fő célja a Magyarország és Szlovákia közötti 

kapcsolatok fejlesztése, mivel a két országot több dolog köti össze, mint ami elválasztja - 

jelentette ki Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter, miután szlovák kollégáját fogadta 

hétfőn Budapesten. A minisztérium közleménye szerint a tárcavezető a Miroslav 

Wlachovskyval tartott közös sajtótájékoztatóján aláhúzta, hogy ez a látogatás is mutatja, hogy 

a kétoldalú kapcsolatokra szánt kiemelt figyelem és elkötelezettség kölcsönös a Duna mindkét 

oldalán. Magyarországnak Szlovákiával van a leghosszabb határszakasza, a szomszédos 

államok közül Szlovákia hazánk legfőbb kereskedelmi partnere, illetve jelentős magyar 

közösség él Szlovákiában - sorolta. Emlékeztetett arra is, hogy míg 2010-ben csak 22 

határátkelési pont volt a két ország között, idén ezek száma 40-re nő. "Ez jelentős előrelépés és 

praktikus kifejeződése mindannak, amiről akkor beszélünk, amikor azt mondjuk, hogy több 

minden köt minket össze, mint ami elválaszt" - fogalmazott. 

 

Szilágyi Péter: a magyar kormánynak prioritás az anyanyelvi oktatás biztosítása a 

Kárpát-medencében 
2023. július 3. – MTI, Kormany.hu, Hirado.hu, Demokrata, Korkep.sk, Felvidek.ma, Ma7.sk 

A magyar anyanyelvű oktatás biztosítása a Kárpát-medence minden régiójában elsőrangú 

feladat Magyarország kormánya számára - jelentette ki Szilágyi Péter, a Miniszterelnökség 

nemzetpolitikáért felelős helyettes államtitkára a felvidéki Rimaszombatban, ahol beszédet 

mondott a Szlovákiai Magyar Pedagógusok Szövetsége (SZMPSZ) XXXI. nyári egyetemének 

megnyitóján hétfőn. A II. Rákóczi Ferenc Nyári Egyetem nevet viselő rendezvény ünnepélyes 

megnyitóján, amelyet a református egyház rimaszombati rendezvényközpontjában, a 

Csillagházban tartottak, Szilágyi Péter történelmi példát felhozva beszélt arról, hogy a 

magyarság számára a modern kor hajnala óta fontos volt, hogy szakmai és tudományos 

fejlődését anyanyelvén tudja megvalósítani.     A helyettes államtitkár elmondta: a tudományos 

fejlődés eléréséhez korábban őseink sokszor külföldre mentek tanulni, hogy megszerzett 

tudásukat itthon kamatoztathassák, majd a Kárpát-medencében is kiépült az az oktatási 

rendszer, amely az első lépésektől az egyetemi tanulmányokig képes volt végigkísérni a 

diákokat. A politikus példaként említette a peregrinus diákok egyik legismertebb alakját, a 305 

éve Rimaszombatban született Hatvani Istvánt, aki - miután több nyugat-európai városban 

tanult -, nem engedett a leideni, sem pedig a heidelbergi egyetem meghívásának, hanem 

hazatért a Kárpát-medencébe, és Debrecenben kezdett tanítani. 
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https://kormany.hu/hirek/kiemelt-strategiai-cel-a-magyar-szlovak-kapcsolatok-fejlesztese
https://kormany.hu/hirek/a-magyar-kormanynak-prioritas-az-anyanyelvi-oktatas-biztositasa-a-karpat-medenceben
https://kormany.hu/hirek/a-magyar-kormanynak-prioritas-az-anyanyelvi-oktatas-biztositasa-a-karpat-medenceben
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Szili Katalin: az identitás megőrzésének fontos része a múlt és a jövő 
2023. július 3. – MTI, hirado.hu, Pannon RTV, Magyar Szó  

A nyelv, a kultúra és a hagyományok ápolása mellett az identitás megőrzésének fontos része a 

történelem ismerete, de a jövő iránti felelősség kialakítása is - hangsúlyozta Szili Katalin 

miniszterelnöki főtanácsadó hétfőn Újvidéken, a XXIII. Apáczai Nyári Akadémia megnyitóján. 

Kiemelte: azért adta előadásának a Múlt és jövő címet, mert egyrészt a történelem is része a 

pedagógusok továbbképzésének, másrészt pedig fontos a jövővel és a fenntartható fejlődéssel 

is foglalkozni, hogy "a bolygót megőrizzük a következő generációknak". "Összekapcsoljuk a 

jelenben a múltat és a jövőt" - húzta alá a miniszterelnöki főtanácsadó, aki elmondta, hogy 

előadásában olyan kérdésekkel foglalkozik, amelyek érintik a történelem megőrzését, azt, 

hogyan lehet a gyerekeket a múlt tiszteletére megtanítani, de azt a kérdést is, hogyan lehet a 

jövő iránti felelősséget kialakítani. 

Érettségi: Hargita megye a sereghajtók között, Kolozs az élmezőnyben, Erdély és 

a Partium jobbára az átlag fölött teljesített 

2023. július 3. – Krónika, maszol.ro, Nyugati Jelen, szekelyhon.ro, Bihari Napló 

Erdély, a Partium és a Bánság megyéiben viszonylag jó eredményeket értek el az érettségiző 

diákok, a megyék zömében átlag fölötti a sikeresen érettségiző diákok aránya, a Székelyföld 

viszont nem brillírozott, Hargita megye pedig egyenesen a sereghajtók között van – derül ki a 

hétfői adatokból. A diákok 72,8 százaléka érettségizett sikeresen. Ha csak az idén végzetteket 

tekintjük, akkor 78,4 százalékuk vette sikerrel az akadályt, ami valamivel jobb, mint a tavalyi 

78,3 százalék. A csak az idén végzetteket összesítő adatok szerint Kolozs megyében ezt messze 

túlszárnyalták: 87,2 a sikeresen érettségizők aránya – ezzel csupán egy hajszálnyival szorult a 

második helyre Brăila megye mögött. Brassó megyében 84,8, Fehér megyében 83,8, Szeben 

megyében 82, Beszterce-Naszódban 81,1, Hunyad megyében 80,9 százalékos a sikeresen 

érettségizők aránya. A székely megyékben viszont nem sikerült elérni az átlagot. A legrosszabb 

Hargita megyében az arány, ahol csupán az érettségire állt diákok 63,7 százaléka járt sikerrel. 

Kovászna megyében 71,2, Maros megyében 71,6 százalékos az arány. A Partium megyéinek egy 

részében sikerült túlteljesíteni az átlagot. Bihar megyében 79,7, Szatmárban 79,1, Arad 

megyében 76, Máramarosban 74,4 százalékos az arány, Szilágy megyében a diákok 70,7 

százalékának sikerült az érettségi. 

 

A liberális párt vezetői nem támogatják a parlamenti küszöb emelését, a tervezet 

visszavonását kérik  
2023. július 3. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

A Nemzeti Liberális Párt (PNL) vezetősége egyetlen tartózkodás mellett megszavazta a 

parlamenti küszöb emeléséről szóló törvénytervezet elutasítását – jelentette be hétfőn Nicolae 

Ciucă, az alakulat elnöke. „Volt egy vezetőségi ülésünk, ahol megvitattuk és megszavaztuk a 
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https://hirado.hu/kulfold/cikk/2023/07/03/szili-katalin-az-identitas-megorzesenek-fontos-resze-a-mult-es-a-jovo
https://kronikaonline.ro/belfold/erettsegi-hargita-megye-a-sereghajtok-kozott-kolozs-az-elmezonyben-erdely-es-a-partium-jobbara-az-atlag-folott-teljesitett
https://kronikaonline.ro/belfold/erettsegi-hargita-megye-a-sereghajtok-kozott-kolozs-az-elmezonyben-erdely-es-a-partium-jobbara-az-atlag-folott-teljesitett
https://kronikaonline.ro/belfold/a-liberalis-part-vezetoi-nem-tamogatjak-a-parlamenti-kuszob-emeleset-a-tervezet-visszavonasat-kerik
https://kronikaonline.ro/belfold/a-liberalis-part-vezetoi-nem-tamogatjak-a-parlamenti-kuszob-emeleset-a-tervezet-visszavonasat-kerik
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PNL mintegy 15 képviselője által kezdeményezett, a parlamenti küszöb emeléséről szóló 

törvénytervezet elutasítását. Szinte egyhangú elutasítás volt, mindössze egy tartózkodással” – 

mondta az exkormányfő. Nicolae Ciucă rámutatott: a megbeszélésen világosan 

körvonalazódott a PNL álláspontja, miszerint a parlamenti intézmények szintjén a nagyobb 

reprezentativitás támogatásával fenntartja a demokrácia megszilárdításának folyamatát. „A 

tervezet visszavonására vonatkozó ajánlást is jóváhagytuk” – közölte Ciucă. Alina Gorghiu 

igazságügyi miniszter (PNL) is úgy nyilatkozott minap, hogy nem emelné a bejutási küszöböt 

a jelenlegi 5 százalékról 7 százalékra, ahogyan azt két képviselő – egy PNL-s és egy PSD-s – 

által kezdeményezett törvénytervezet előírja. 

 

Egyre nő a sajátos nevelési igényű gyerekek száma – Beszédfejlesztést is segítő 

csoportot indítanak Kolozsváron  
2023. július 3. – Krónika 

Egyre növekszik az olyan gyermekek száma, akik valamilyen fejlődésbeli eltéréssel, 

lemaradással, speciális nevelési igénnyel jelentkeznek a tanintézményekbe, ezért a 

beszédfejlesztést célzó logopédiai csoportot indít ismét a kolozsvári Kozmutza Flóra 

Hallássérültek Speciális Iskolája. Kiss Csilla, a tanintézet igazgatónője a Krónika 

megkeresésére elmondta, a szülők igényeire válaszolva idén is indítanak logopédiai csoportot 

olyan gyermekek számára, akiknél megkésett beszédfejlődés tapasztalható, illetve akiknél nem 

indult be a beszéd.  

 

„Árvák könnyeit letörlő” bárónő emlékezete: felújítják a Szentkereszty Stefánia 

tiszteletére épített kápolnát Kézdivásárhelyen  
2023. július 3. – Krónika 

Felújítják a 150 évvel ezelőtt leánynevelő intézetet alapító Szentkereszty Stefánia bárónő 

tiszteletére épített kápolnát, mely a kézdivásárhelyi Közösségi Szolgáltatási Központ udvarán 

található – közölte Facebook-oldalán Tamás Sándor, a Kovászna Megyei Tanács elnöke. Amint 

a Tamás Sándor közölte, október 12-13. között jubileumi ünnepséggel emlékeznek a bárónő 

által 150 évvel ezelőtt Kézdivásárhelyen alapított Háromszék vármegyei Erzsébet Árvaleány-

nevelő Intézetre, és a 20 éve alakult, a bárónő nevét viselő Szentkereszty Stephanie 

Egyesületre. Báró Szentkereszty Stefánia (1842-1906) nevéhez fűződik a megye első szociális, 

egészségügyi intézményrendszerének a megalakítása. A nők és a szegények mentoraként, több 

alapítvány, intézmény megálmodójaként és létrehozójaként vonult be a történelembe. 

 

Kedden kihirdeti az államfő az új oktatási törvényeket 
2023. július 3. – maszol.ro 

Az államfő a Cotroceni-palotában kedden 17 órától kezdődő ceremónia keretében írja alá a 

közoktatást, illetve a felsőoktatást szabályozó új törvényeket. A szenátus május 22-én fogadta 

el a két jogszabályt döntő házként. A Mentsétek meg Romániát Szövetség (USR) és a Jobboldal 

Ereje megtámadta a törvényeket az alkotmánybíróságon, arra hivatkozva, hogy azok 
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/egyre-no-a-sajatos-nevelesi-igenyu-gyerekek-szama-n-beszedfejlesztest-is-segito-csoportot-indit-a-kolozsvari-kozmutza-flora-hall
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/egyre-no-a-sajatos-nevelesi-igenyu-gyerekek-szama-n-beszedfejlesztest-is-segito-csoportot-indit-a-kolozsvari-kozmutza-flora-hall
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/barvak-konnyeit-letorlor-barono-emlekezete-felujitjak-a-szentkereszty-stefania-tiszteletere-epitett-kapolnat-kezdivasarhelyen
https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/barvak-konnyeit-letorlor-barono-emlekezete-felujitjak-a-szentkereszty-stefania-tiszteletere-epitett-kapolnat-kezdivasarhelyen
https://maszol.ro/belfold/Kedden-kihirdeti-az-allamfo-az-uj-oktatasi-torvenyeket
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korlátozzák a gyermekek oktatáshoz való jogát és sértik a jogegyenlőség elvét. Június 21-én az 

alkotmánybíróság elutasította a két ellenzéki párt beadványát. Korábban Szabó Ödön 

parlamenti képviselő, oktatási szakpolitikus a Maszolnak elmondta, az új tanügyi törvényekben 

sikerült megőrizni a magyar közösség már meglévő jogait, ugyanakkor egy sor tanügyi 

kérdésben – akár a felsőoktatásban, akár a közoktatásban – előrelépés történt. Például a 

jogszabály előírja, hogy a románnyelv-tanulási programra finanszírozást kell biztosítania a 

kormánynak. Hozzátette, az is pozitívum, hogy a kisebb iskolák számára nem egy normatív, 

diáklétszám alapú, hanem intézményalapú finanszírozást biztosítanak. A felsőoktatásban 

sikerült rendezni az anyanyelven történő felvételi kérdését, így a kisebbségekhez tartozó 

diákoknak anyanyelven szervezik meg a felvételi vizsgákat a romániai egyetemeken. 

Ugyanakkor külön helyet kell biztosítani a kisebbségek számára azokon a szakokon, ahol 

egyébként nincs anyanyelvű oktatás. 

 

A keresdi Bethlen-kastélyban látogatható a Kárpát-medencei megújuló 

műemlékeket bemutató kiállítás 
2023. július 3. – Krónika 

A Maros megyei Keresden található Bethlen-kastélyban látogatható július 1. és szeptember 30. 

között az Ideje az építésnek – megújuló műemlékek a Kárpát-medencében című kiállítás – 

közölte honlapján a Teleki László Alapítvány. Az Ideje az építésnek a budapesti Teleki László 

Alapítvány és a Magyarság Háza közös projektje, és számos erdélyi helyszínen megtekinthette 

a közelmúltban a közönség. A Maros megyei Keresden a magyar nyelvű tablók szövegei román 

nyelven is olvashatóak. A tárlat a magyar kormány által létrehozott és finanszírozott, a Teleki 

Alapítvány szervezésében működő Rómer Flóris-terv keretében megvalósult felújításokat 

mutatja be. A 2018-ban megnyitott vándorkiállítást igyekszenek a szervezők a Kárpát-medence 

minden szegletébe eljuttatni. 

 

Megérkezett Kolozsvárra az Egy vérből vagyunk alapítvány futócsapata 
2023. július 3. – maszol.ro, Krónika 

Kolozsvári állomásához érkezett az Egy vérből valók vagyunk alapítvány maroknyi csapata 

hétfőn 14.00 órakor. A jótékonysági futás célja, a nehéz sorsú gyerekek megsegítése, ezért a 

Szent Mihály plébániánál sportcipőket nyújtottak át négy szervezet támogatottjai számára. 

Mint azt korábban írtuk, a hatnapos, 740 kilométeres Egy vérből vagyunk jótékonysági futás 

június 30-tól július 5-ig zajlik a Bonyhád – Baja – Gyula – Hódmezővásárhely – Szeged – 

Nagyszalonta – Nagyvárad – Zsobok – Kolozsvár – Magyarfülpös – Gyergyószárhegy 

útvonalon. A négyfős futócsapat: Szimandl Anita, Kóródi Ágnes, Antal Csaba és Sperka Tamás 

percre pontosan 2 órára érkezett meg hétfőn a Szent Mihály-templom elé, ahol hideg víz és 

több sportcipő várta őket, amiket az összesereglett gyerekeknek osztottak szét. A cipőket a 

kolozsvári Aksza Ház gyermekeinek, Böjte Csaba és Tiszti által támogatott kolozsvári 

egyetemistáknak és a Szent Mihály plébánia nehéz sorsú gyermekeinek adták át. 
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https://kronikaonline.ro/erdelyi-hirek/a-maros-megyei-keresd-bethlen-kastelyaban-latogathato-a-nyar-folyaman-az-ideje-az-epitesnek-cimu-kiallitas
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Székelyföldön hatalmas a szakadék az elméleti és a szakközépiskolák 

érettségizőinek teljesítménye között 
2023. július 3. – maszol.ro 

Kovászna és Hargita megyében is a tavalyinál gyengébb eredmények születtek az érettségin. A 

végzős diákoknak továbbra is a román nyelv és irodalom vizsga jelenti a legnagyobb kihívást, 

ezen a próbán a legalacsonyabb az átmenési arány. Ugyanakkor hatalmas a különbség az 

elméleti és a szakközépiskolák érettségiző diákjainak teljesítménye között: Kovászna 

megyében az elméleti líceumokban 83,80 százalékos az átmenési arány, Hargita megyében 

három kisebb szakközépiskolában egyetlen diáknak sem sikerült az érettségije. 

 

A Kárpát-medencei pálinkák színe-javát mérték össze  
2023. július 3. – szekelyhon.ro 

Harmadik alkalommal szervezte meg a Székely Gazdaszervezetek Egyesülete az Ákovita 

Nemzetközi Párlat- és Pálinkaversenyt, amelyre ebben az évben is számos pálinkafőző-mester 

nevezte be párlat- és pálinkamintáját. Csíkszeredában tartották a díjátadó gálát, amelyen több, 

mint háromszázan vettek részt. „Örülök, hisz már három eredményes éven vagyunk túl. 

Egyszer megszervezni egy eseményt nem egyszerű, viszont ezt megismételni egymást követő 

években még nehezebb, hisz minden alkalommal keressük az új kihívásokat, alkalmazni 

bizonyos változásokat. Hálásak vagyunk mindenkinek, akik szakmai hozzáértésükkel 

gazdagították eseményünket, remélem, hogy mindenki számára elfogadható értékelések 

születtek és ezáltal Székelyföldön még minőségibb pálinkákkal találkozhatunk” – fogalmazott 

Becze István, a Székely Gazdaszervezetek Egyesületének elnöke. Az arany-, ezüst- és bronz 

minősítések mellett számos champion- és különdíjat is kiosztottak a verseny részeként.  

 

Mi lehet a romló érettségi eredmények oka?  
2023. július 3. – szekelyhon.ro 

A tavalyihoz képest mindenféle összehasonlításban romlott az idei érettségin mért átmenési 

arány a három székelyföldi megyében, de ugyanez a tendencia érvényes az országos átlagra is. 

A szekelyhon.ro által megkérdezett megyei tanfelügyelőségi képviselők szerint ez 

összefüggésben állhat azzal is, hogy az idei érettségizők oktatását már a középiskola első évében 

érintették a járványügyi korlátozások, noha egyikük véleménye szerint alapvetően nem 

érdemes összevetni az eredményeket sem megyénként, sem a korábbi évek jegyáltalánosaival.  

 

Országos átlag felett teljesítettek az érettségin a Kolozs, Szatmár és Fehér megyei 

végzősök 
2023. július 3. – maszol.ro 

Kolozs megyében számos iskola büszkélkedhet száz százalékos átmenési aránnyal, köztük a 

kolozsvári János Zsigmond Unitárius Kollégium. Fehér megye általában „jól teljesít” az 

érettségin, a 79, 09-es átlaggal idén is az országos felső harmadban helyezkedik el. Szatmár 

megyében az érettségin ugyan nem született színtízes átlag, az érettségizők sikerességi aránya 
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https://maszol.ro/belfold/Szekelyfoldon-hatalmas-a-szakadek-az-elmeleti-es-a-szakkozepiskolak-erettsegizoinek-teljesitmenye-kozott
https://maszol.ro/belfold/Szekelyfoldon-hatalmas-a-szakadek-az-elmeleti-es-a-szakkozepiskolak-erettsegizoinek-teljesitmenye-kozott
https://szekelyhon.ro/aktualis/a-karpat-medencei-palinkak-szine-javat-mertek-ossze
https://szekelyhon.ro/aktualis/mi-lehet-a-romlo-erettsegi-eredmenyek-oka
https://maszol.ro/belfold/Orszagos-atlag-felett-teljesitettek-az-erettsegin-a-Kolozs-Szatmar-es-Feher-megyei-vegzosok
https://maszol.ro/belfold/Orszagos-atlag-felett-teljesitettek-az-erettsegin-a-Kolozs-Szatmar-es-Feher-megyei-vegzosok
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meghaladja az országos átlagot. Török Ferenc tanfelügyelő a Maszol megkeresésére elmondta, 

a Kolozs megyei magyar diákok 79 százaléka sikeresen vette az érettségit. A megyében számos 

iskola büszkélkedhet száz százalékos átmenési aránnyal, köztük a kolozsvári János Zsigmond 

Unitárius Kollégium. Magyar iskolák közül jól teljesített a Báthory István Elméleti Líceum 91 

százalék az átmenési arány, Apáczai Csere János Elméleti Líceumban közel 90 százalék, a 

Kolozsvári Református Kollégium pedig 85 százalék. 

               
Németh Zsolt a Wlachovský-találkozó után: Káčerrel nem lehet folytonosságot 

vállalni a kétoldalú viszonyban 
2023. július 3. – ma7.sk 

Németh Zsolt (Fidesz), a magyar Országgyűlés Külügyi Bizottságának elnöke hétfőn 

hivatalában találkozott a Budapesten tartózkodó Miroslav Wlachovský szlovák 

külügyminiszterrel. Németh Zsolt a Ma7-nek összefoglalta a találkozón elhangzott 

leglényegesebb témákat. Németh Zsolt olvasóinknak elárulta, hogy az új szlovák 

külügyminiszterrel már évtizedek óta kapcsolatban állnak, s azt sem titkolta, milyen nagy 

különbséget lát Wlachovsky és elődje, Rastislav Káčer között.  Németh örvendetesnek tartja, 

hogy a szlovák külügyminiszter Lengyelország és Csehország után Budapestre is ellátogatott. 

Azaz, ha valakinek kétségei lennének a V4-ek jövőjével kapcsolatban, akkor ez egy látványos 

példa arra, hogy Szlovákia továbbra is elkötelezett támogatója a V4-es együttműködésnek, ez 

az orosz-ukrán háború kitörése óta sem változott - szögezte le Németh. A Külügyi Bizottság 

elnöke hozzátette, "természetesen érintettük a külpolitika összefüggéseit is. Az ukrán háború 

vonatkozásában a szlovák félnek az az álláspontja, hogy határozottan kiállnak Ukrajna mellett 

és Oroszország ellen.  

 

A párkányi Hársfa ovi nem szűnik meg! 
2023. július 3. – ma7.sk, felvidek.ma  

A június 27-i ülésen az óvoda bezárására szavazók mindannyian felülvizsgálták döntésüket, így 

a ma délutáni rendkívüli ülésen a 13 tagú testület jelenlévő 12 képviselője pártállástól 

függetlenül egyhangúlag visszavonta a jogszerűtlen határozatot a Hársfa utcai óvoda 

bezárásáról. A rendkívüli ülés a lakosok, szülők részvételével zajlott, sokan a városháza előtt 

várakoztak az eredményre. Felszólalásukban a képviselők közül többen elmondták, muszáj lesz 

a jövőben az óvodák ügyével foglalkozni, mert a pénzügyi és gazdasági helyzet rákényszeríti a 

várost a takarékosságra. Egyelőre azonban minden óvoda marad a helyén. A szülők nevében 

Czibulya Ildikó kapott szót. Kérte a testületet bírálják felül döntésüket és a továbbiakban se 

kelljen bizonytalanságban várniuk a jövőt, hiszen ez az óvoda több mint intézmény, meghaladja 

azokat az elvárásokat, amelyeket a szülők az óvodával szemben támasztanak. Kérte a 

képviselőket és a városházát, találjanak olyan megoldást, ami e jó nevű, minőségi oktatást 

nyújtó intézmény további működését zavartalanul garantálja. 
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https://ma7.sk/aktualis/nemeth-zsolt-a-wlachovsky-talalkozo-utan-kacerrel-nem-lehet-folytonossagot-vallalni-a
https://ma7.sk/aktualis/nemeth-zsolt-a-wlachovsky-talalkozo-utan-kacerrel-nem-lehet-folytonossagot-vallalni-a
https://ma7.sk/tajaink/a-parkanyi-harsfa-ovi-nem-szunik-meg
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Új Szó-stúdió: Siker, vagy kudarc a Szövetség? 
2023. július 3. – Új Szó  

A szakértők szerint a Szövetség parlamenti esélyei jócskán csökkentek azzal, hogy a Híd 

vezetése a pártból való távozás mellett döntött. Öllös László politológus szerint a megyei és 

önkormányzati választások szempontjából a 2021-ben létrejött magyar gyűjtőpárt, a Szövetség 

sikeres projektnek tekinthető, hiszen az őszi választáson kiemelkedően magas eredményt ért 

el. „Az utolsó jó egy év szlovákiai magyar közbeszédét nem célok és teljesítmények, hanem 

veszekedések és háttérviták uralták” - tette hozzá Öllös. Tokár Géza politológus szerint a 

Szövetségben jelenleg fennálló helyzet, miszerint távoztak a Híd vezetői, amivel a párt 

elveszítetette a platform jelentős részét, egy nagyon rossz döntés eredménye. A szakértő szerint 

a jelen helyzet mindegyik szereplőnek rossz. A szlovákiai magyarság számára elveszett az 

egységes magyar képviselet lehetősége, a Szövetség tehetséges politikusokat vesztett, a Híd 

pedig egy olyan egyezséget tudott csak kötni, amellyel nem túl reális a parlamenti bejutása. 

Öllös azt a kritikát fogalmazta meg a mindenkori magyar párokkal szemben, hogy az 1989 után 

lefektetett célok, mint a nyelvi-, vagy az alkotmányos egyenjogúság csak nagyon csekély 

mértékben valósultak meg. Szerinte ez olyan mértékben demotiválja a társadalmunk magyar 

részét, hogy sokan épp ezek miatt nem mennek el szavazni.  

Szabadkára látogatott a magyar nagykövet 
2023. július 3. – Vajma.info 

Magyar Józsefet, Magyarország belgrádi nagykövetét fogadta ma Szabadkán dr. Pásztor Bálint, 

a Városi Képviselő-testület elnöke. Magyar József néhány hónapja teljesít szolgálatot 

Szerbiában, dr. Pintér Attila utódaként, aki 8 évet töltött Belgrádban. Ez volt első hivatalos 

szabadkai látogatása. A találkozón, amelyen részt vett Csallóközi Eszter, Magyarország 

szabadkai főkonzulja is, áttekintették, hogy mi minden valósult meg Szabadkán Magyarország 

Kormánya támogatásának köszönhetően az elmúlt években és mik az együttműködés további 

konkrét lehetőségei. "Hivatalosan bemutatkozó látogatás volt a mai, de mivel a köztársasági 

parlamenti frakcióvezetői tisztségemből adódóan a bemutatkozáson már régen túlvagyunk, a 

mai, közvetlen és nyílt megbeszélésen, rögtön a konkrétumok mezejére léphettünk", 

hangsúlyozta Pásztor Bálint. 

 

Elkezdődött az MNT szerb nyelvi tanfolyama 
2023. július 3. – Magyarszo.rs 

Hétfő reggel tartották a zentai Petőfi Sándor Általános Iskolában a Magyar Nemzeti Tanács 

intenzív szerb nyelvi képzésének hivatalos megnyitóját. Ebben az évben a tanfolyamot július 3-

a és 21-e között szervezik meg Szabadkán, Magyarkanizsán, Zentán, Adán, Óbecsén, Topolyán, 

és Temerinben. A jelentkező tanulók a kurzus kezdete előtt egy szintfelmérőn vettek részt. A 

tanfolyam 80 órát ölel fel 3 héten keresztül. Az első két hétben a kurzus a tanuló által választott 
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https://ujszo.com/kozelet/uj-szo-studio-siker-vagy-kudarc-a-szovetseg
https://www.vajma.info/cikk/vajdasag/28671/Szabadkara-latogatott-a-magyar-nagykovet.html
https://www.magyarszo.rs/hu/5278/kozelet/288672/Elkezd%C5%91d%C3%B6tt-az-MNT-szerb-nyelvi-tanfolyama-MNT-Magyar-Nemzeti-Tan%C3%A1cs.htm
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helyszínen zajlik, a harmadik héten viszont az újvidéki Európa Kollégiumba költöznek a 

diákok. A képzést hivatalosan Fremond Árpád, a Magyar Nemzeti Tanács elnöke nyitotta meg 

és elmondta, hogy az MNT 2012-óta szervezi a nyelvi felzárkóztató tanfolyamot. – Ebben a 

képzésben most harmadik osztályos középiskolás tanulókat tanítanak majd a tanárok. 

Összesen nyolc tanár fog órákat tartani, hét különböző helyszínen. A cél az, hogy segítséget 

nyújtsunk a fiataloknak az egyetemi felkészülésre. 

 

Tisztújító közgyűlést tartott a VMSZ topolyai községi és városi szervezete 
2023. július 3. – Magyarszo.rs 

Tisztújító közgyűlést tartott a Vajdasági Magyar Szövetség topolyai községi szervezete és a 

VMSZ városi szervezete is. A községi szervezet elnökévé Fazekas Róbertet, alelnökökké 

Szatmári Adriánt és Plohl Edvint választották meg. Elnökségi tagok: Mentus Lívia, Mánity 

Zsolt, Tomik Nimród, Nagy Ottó, Méhes Béla, Vass Árpád, Kovács Viktor, Keresztes Andrea, 

Borsos József, Kelemen Arnold. A VMSZ városi szervezetének elnöke Tomik Nimród, 

alelnökök Mánity Zsolt és Holló Dániel. Az elnökség tagjai: Boros Karolina. Szatmári Adrián, 

Szatmári Mihály, Fekete Bánov Ágnes, Ódri Zsuzsanna, Kisimre Szerda Anna, Szabó Szabados 

Szilvia, Mentus Lívia. A tisztújító ülésen mintegy 150 párttag vett részt, a tisztségre javasolt 

személyeket egyhangúlag választották meg. Szatmári Adrián és Nagy Ottó tagja a VMSZ 

elnökségének, Tomik Nimród és Fazekas Róbert pedig a tanács tagjai. 

                  
ORFK: Több, mint 12 ezren érkeztek Ukrajnából hétfőn 
2023. július 4. – MTI, hirado.hu 

Az ukrán-magyar határszakaszon 6990-en léptek be Magyarországra hétfőn, a román-magyar 

határszakaszon belépők közül pedig 5187-en nyilatkoztak úgy, hogy Ukrajnából érkeztek – 

közölte az Országos Rendőr-főkapitányság (ORFK) kedden. A beléptetettek közül a rendőrség 

83 embernek állított ki ideiglenes tartózkodásra jogosító igazolást, amely 30 napig érvényes. 

Nekik ez idő alatt kell felkeresniük az Országos Idegenrendészeti Főigazgatóság tartózkodási 

helyük szerint illetékes hivatalát a végleges okmányok beszerzéséért – áll a közleményben. 

 

Számítógépeket adományozott Magyarország a Kárpátaljai Megyei 

Gyermekkórháznak 
2023. július 3. – Kárpátalja.ma, karpat.in.ua, karpataljalap.net  

Újabb értékes adomány érkezett Kárpátaljára. A megyei gyermekkórház digitalizálására és 

korszerűsítésére szolgáló segélycsomagot Magyarország Kormánya támogatta. Volodimir 

Csubirko, a Kárpátaljai Megyei Tanács elnöke kiemelte, hogy az információs térben sokféle hír 

jelenik meg Magyarországgal kapcsolatban, azonban vannak tények. Mint mondta, a mai 

segély ékes bizonyítéka a magyar támogatásnak. „Közel két hónappal ezelőtt hangoztattuk 

Magyar Levente miniszterhelyettes úrnak, hogy mire van szükségünk. Most megvan az 

eredménye. A támogatásnak köszönhetően sikerült megoldani létesítmény digitalizálásának 
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https://www.magyarszo.rs/hu/5278/vajdasag_topolya/288707/Tiszt%C3%BAj%C3%ADt%C3%B3-k%C3%B6zgy%C5%B1l%C3%A9st-tartott-a-VMSZ-topolyai-k%C3%B6zs%C3%A9gi-%C3%A9s-v%C3%A1rosi-szervezete-VMSZ-topolya-tiszt%C3%BAj%C3%ADt%C3%A1s.htm
https://hirado.hu/belfold/cikk/2023/07/04/orfk-tobb-mint-12-ezren-erkeztek-ukrajnabol-hetfon
https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/szamitogepeket-adomanyozott-magyarorszag-a-karpataljai-megyei-gyermekkorhaznak/
https://karpatalja.ma/karpatalja/kozelet/szamitogepeket-adomanyozott-magyarorszag-a-karpataljai-megyei-gyermekkorhaznak/
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kérdését.” Dr. Biró Erzsébet, a kórház igazgatója hangsúlyozta, hogy nagyon sok segítséget 

kapnak. A komplett számítógépek mellett nyomtatókkal is bővült az intézmény. 

 

Magyarország segít: ennyi adományt kapott Ukrajna a háború kitörése óta 
2023. július 3. – karpat.in.ua 

Lassan másfél éve tart az orosz-ukrán háború, melynek kezdete óta közel nyolcmillió ukrán 

állampolgár hagyta el hazáját, majd hatmillióan pedig az ország fronttól távolabb eső részében 

húzódtak meg. A 2022-es becslések szerint 17,6 millióan szorulnak humanitárius segítségre 

Ukrajnában, számukra a nemzetközi szervezetek, az egyházak és a civilek kezdeményezései 

jelentenek lehetőséget a túléléshez. A magyarországi összefogás eddig nem látott méreteket 

öltött 2022 februárjában, több tízezer önkéntes dolgozott annak érdekében, hogy a határon 

átlépő menekülteknek segítséget nyújtsanak, segítsék beilleszkedésüket és továbbutazásukat. 

A Magyar Vöröskereszt a háború kitörése óta több százezer menekülőnek nyújtott segítséget. 

Célkitűzésük jelenleg 75 millió forint összegyűjtése, amivel a menekülőket és az országban 

maradottakat tudják folyamatosan segíteni. 

 

Bővebb riport a Kárpát-medencei vállalkozók találkozójáról 
2023. július 3. – karpat.in.ua 

Lassan másfél éve tart Ukrajnában a háború, mely arra kényszerítette a Kárpátalján élőket is, 

hogy adaptálódjanak az új valósághoz. Az helyi magyarság az elmúlt évtizedekben komoly 

intézményrendszert épített ki: rendelkezik saját oktatási hálózattal, színházzal, médiával, és 

komoly vállalkozói réteggel is. Mindezek együtt képezik szerves egészét a megmaradásnak. A 

beregszászi járási Gáton élő Heé családnak az elmúlt években komoly befektetéssel sikerült 

megnyitnia az ARI-Zóna nevű étterem-panziót, mely közvetlenül a Munkács-Beregszász 

főútvonalon fekszik. Miután ez az út vezet több helyi termálfürdőhöz is, nagyon sok belső-

ukrajnai turista áll meg itt ebédelni és vacsorázni, ahol többfajta kárpátaljai magyaros ételt 

szolgálnak fel. Ha pedig meg szeretnének pihenni, akkor akár szállást is foglalhatnak helyben. 

A kárpátaljai magyar vállalkozók azonban ezer szállal össze vannak kötve a Kárpát-medence 

magyar üzleti világával is, akik, ha baj van, azonnal a segítségükre sietnek. 

 
 

 

 

 

 

 

K
á

rp
á

ta
lj

a
 

https://life.karpat.in.ua/?p=153180&lang=hu
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Elektronikus sajtó 

 
Határok nélkül 

2023. július 3. – Kossuth Rádió 

 

Eltávolították a Csíkszentmárton közigazgatási területén található Úz-völgyi katonai 

temetőben felállított román betonkereszteket. Az eseményekről rendre beszámoltunk, ezt a 

lépést is hónapok óta várjuk, miután jogerős ítélet született arról, hogy törvénytelen volt, mind 

a saját tulajdonba vétel, mind az építkezési engedély, mind a maga a keresztállítás 

 

Derült égből villámcsapásként érte a párkányi magyar szülőket, hogy az önkormányzat a június 

27-i ülésén a Hársfa utcai magyar óvoda bezárása mellett döntött. Ez a város egyetlen, tisztán 

magyar nevelési nyelvű óvodája. Késődélután ült össze az önkormányzat, hogy megváltoztassa 

korábbi döntését.  

 

Szabolcs-Szatmár-Bereg vármegye közgyűlése a napokban a Tisza Európai Területi Társulás 

tevékenységéről hallgatott meg tájékoztatót Szabóné Cap Judit igazgatótól. A Társulás 

egyedülálló kezdeményezésként jött létre 2015 októberében, hiszen egy nem EU tagállam, 

Ukrajna, azon belül is a Kárpátaljai Megyei Tanács volt az egyik alapítója. A kezdeti sikerek, és 

eredmények után 2022 februárjától más feladatokat lát el a szervezet.  

 

Történelem és magyarság – ez a témaköre az idei Apáczai Nyári Akadémia előadásainak. A 

Vajdasági Magyar Pedagógusok Egyesülete 23. alkalommal szervezi meg a nyári 

továbbképzését Újvidéken. A ma délelőtti megnyitón Szili Katalin miniszterelnöki főtanácsadó 

azt hangsúlyozta: A nyelv, a kultúra és a hagyományok ápolása mellett az identitás 

megőrzésének fontos része a történelem ismerete, de a jövő iránti felelősség kialakítása is.  

 

A vajdasági magyarok országos önkormányzata könyvcsomaggal ajándékozta meg a tanév 

végén azokat a negyedikes általános iskolás diákokat, akik anyanyelven folytatják 

tanulmányaikat. Oromhegyesen a tanévzárón osztották ki az ajándékot 

 

A román nyelvtábor nem tartozik a legnépszerűbb táborok közé a székelyföldi gyerekek 

körében. Egyed Gergely nyelvtanár zeteváraljai táborában mégis már az első nap után oldódik 

a gyerekek ellenszenve. Hogy mi a titok, arról a gyerekek és Egyed Gergely beszél.  

 

Nemcsak Zöld, hanem alkotótábor is a hagyományos napközis tábora a temesvári bartókos 

kisdiákoknak. Ebben a természettel, természetvédelemmel, madarakkal, állatokkal, rovarokkal 

ismerkednek, szorgoskodnak az iskolakertben és mindezt rajzban is megörökítik, különböző 

technikákat kipróbálva. A korosztálynak megfelelően azonban mindemellett elegendő idő jut a 

játékra is.   

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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Életének 67. papságának 40. évében hosszú, súlyos betegség után elhunyt Bogdán József pap, 

költő. Tizenegy verseskötete, egy verses irodalmi dokumentumkötete és két szociográfiai 

munkája jelent meg, 1999-től pedig tagja volt a Magyar Írószövetségnek. Bogdán Józsefet  atyát 

július 4-én a nagybecskereki temető papi kriptájában helyezik örök nyugalomra. 

 


